
  
 

Artikel 43   
Schriftelijke vragen 

 
Aan:   College van Burgemeester en Wethouders gemeente Schagen 
Datum:  31-07-2023 
Betreft:  Vragen over asielopvang n.a.v. artikel NHD ‘Asielketen is verstopt, .. . (etc.)’ 
 

 
 
Geacht college,  
 
VVD Schagen ziet de situatie omtrent de opvang van asielzoekers met lede ogen aan. De oplossing voor 
deze schrijnende problematiek zien wij niet als een lokaal, maar als een nationaal en internationaal 
vraagstuk. Daarom kaartten wij dit onderwerp reeds op diverse momenten aan op het politieke niveau 
waar het thuis hoort. 

  
Op woensdag 26 juli 2023 stond in het NHD een groot artikel met als titel “De Asielketen is verstopt, wat 
moet er nu gebeuren?”. In het artikel doen mevrouw Van Kampen, burgemeester van Schagen (tevens 
portefeuillehouder asielzaken namens Veiligheidsregio Noord-Holland Noord en ook lid van de provinciale 
regietafel asiel en migratie) en Alkmaars oud-wethouder Paul Verbruggen uitspraken over de 
asielprocedure, de huisvesting van statushouders, de kansen op de arbeidsmarkt van asielzoekers, de 
spreidingswet en de vermeende houding van gemeenten.  
 
Vragen:  

1. Vanuit welke positie/hoedanigheid doen mevrouw Van Kampen en de heer Verbruggen hun 
uitspraken?  

2. De Veiligheidsregio is een gemeenschappelijke regeling. Er is dus verantwoording schuldig 
aan de participerende gemeenteraden.   

a. In hoeverre zijn de uitspraken gedaan namens de Veiligheidsregio? 
b. Als de uitspraken namens de Veiligheidsregio zijn gedaan, in hoeverre zijn deze dan 

met de lokale gemeenteraden overlegd? Indien deze niet zijn overlegd, waarom niet?  
c. In hoeverre bent u het met ons eens, dat in voorkomende gevallen politiek-

bestuurlijke uitspraken in de media namens de Veiligheidsregio, eerst met de 
betreffende colleges en/of gemeenteraden afgestemd moeten worden?    

3. Is het juist dat Paul Verbruggen door de Veiligheidsregio wordt ingehuurd als interim-
ambtenaar? Zo ja, wat vindt u dan van het feit dat een ingehuurde interim-ambtenaar 
politiek-bestuurlijke uitspraken doet? 

4. Op 2 mei 2023 stuurden de burgemeester van Schagen (als portefeuillehouder asielzaken/lid 
van de regietafel asiel en migratie) en de burgemeester van Alkmaar (als voorzitter van de 
veiligheidsregio) gezamenlijk een brief aan de colleges in de Veiligheidsregio. In de brief 
wordt dringend verzocht om te kijken naar mogelijkheden om extra opvangplekken te 
realiseren.  

a. In hoeverre, op welk moment en op welke wijze zijn de gemeenteraden over deze 
oproep geïnformeerd?  
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5. In het artikel staat dat er tot nu toe locaties worden geregeld in samenspraak met 
gemeenten en de Veiligheidsregio.  

a. De VNG schrijft in haar handreiking ‘Proces tot realisatie opvanglocatie asielzoekers’: 
‘formeel beslist de raad over de opvang van asielzoekers’, zie: 
https://vng.nl/sites/default/files/2021-07/proces-tot-realisatie-opvanglocatie-
asielzoekers_20210630.pdf?. In hoeverre bent u het met de VNG eens dat de 
gemeenteraad bepaalt of er dan al niet een AZC in onze gemeente mag komen of 
welke locaties er worden aangewezen waar mogelijk opvang van asielzoekers kan 
plaatsvinden?   

b. In hoeverre bent u het met ons eens dat de opvang van asielzoekers, zonder de 
vastgestelde spreidingswet, een zaak is voor de individuele gemeenten en niet voor 
de Veiligheidsregio? 

6. In hoeverre bent u het met ons eens, dat de Veiligheidsregio een vastgelegde taak kent als 
het gaat om de opvang van Oekraïense ontheemden, gevlucht voor de barbaarse oorlog die 
zich in hun land afspeelt?  

7. In hoeverre bent u het met ons eens dat de Veiligheidsregio geen taak kent als het gaat om 
de huisvesting van statushouders?  

8. Kunt u aangeven hoe groot het percentage van de statushouders is, dat werkelijk toetreedt 
tot de Nederlandse arbeidsmarkt? Kunt u dat plaatsen in termijnen? Kunt u dat ook relateren 
aan het hetgeen in het artikel wordt genoemd?  

9. Wat was het doel van mevrouw Van Kampen en de heer Verbruggen om mee te werken aan 
het artikel, gelet op de vragen 5, 6, 7, en 8?  

Om transparant te zijn duiden we erop dat de fractie van VVD Alkmaar soortgelijke vragen bij het 
Alkmaarse college indient. 
 
Namens VVD Schagen, 
A. Ligthart 
Fractievoorzitter 

https://vng.nl/sites/default/files/2021-07/proces-tot-realisatie-opvanglocatie-asielzoekers_20210630.pdf
https://vng.nl/sites/default/files/2021-07/proces-tot-realisatie-opvanglocatie-asielzoekers_20210630.pdf

